
1 
 

EMLÉKEZTETŐ 

a VDSZ elnöksége 2021. április 29-én, online formában megtartott üléséről  

 

(A VDSZ alapszabályának 9.5 pontja alapján az elnökség üléseiről a tanácskozás lényegét 

tartalmazó emlékeztető készül)  

 

Székely Tamás megnyitja az elnökségi ülést.  

Online jelen vannak: Székely Tamás, Kiss Béla, Pad Ferenc, Örkényi Zoltán, Varga Gyula, 

Patakvölgyi Árpád, Ledács Kiss Miklós, Juhász János, Margittai Péter, Gasztonyi Balázs, Sas 

László, dr. Jekő József, Szabóné Lakatos Erzsébet, Ferenci Imréné, Horváth Sándor, Vigh Árpád, 

Eördöghné Pataki Irén, Szabóné Fréh Zsuzsa, Tósoki Géza, Tóth Éva (PKDSZ), Putz Istvánné, 

Tóth Éva (Nőtagozat), Kovács Dávid, Solti József, Vass László, Kádár Andrea, Kovács László, 

Bánó András. 

 

Székely Tamás megállapítja, hogy az online bejelentkezések és a megjelenések alapján az 

Elnökség határozatképes. 

 

Hitelesítők: Juhász János, Örkényi Zoltán 

A hitelesítők személyét az Elnökség egyhangúlag elfogadta. 

Az Elnökség üléséről hanganyag készül, vitás kérdések esetén a hanganyag az emlékeztető 

vezetőjénél vagy a Titkárságon elérhető. 

 

Az Elnökségi ülés napirendi pontjai:  

1. Tájékoztató a VDSZ költségvetésének 2021. I. negyedévi időarányos teljesítéséről. 
2. Javaslat a VDSZ 2020. évi pénzügyi beszámolójára, döntés az elfogadási eljárás 

menetéről. 
3. Tájékoztató a Vegyészkassza Alapítvány 2020. évi gazdálkodásáról. 
4. Tájékoztató a Vegyész Alapítvány 2020. évi gazdálkodásáról. 
5. Különfélék. 

Aki ezzel egyetért, a kézfeltartás gomb megnyomásával jelezze. Az Elnökség egyhangúlag 
elfogadta a napirendi pontokat.  
 
1. Tájékoztató a VDSZ költségvetésének 2021. I. negyedévi időarányos teljesítéséről. Előadó: 
Székely Tamás 
Székely tamás szerint egy megszokott intenzitású költségvetésről beszélhetnek.  
Bevétel: 
- A tagdíjbevétel időarányosan tervszerű és korrekt volt az I. negyedévben. A tagdíjbevétel 37 
millió forint volt. 
- A gazdasági bevétel pozitív irányt mutat. Sikerült megegyezni a Klubrádióval. A VDSZ 
székházának irodabérleti szerződései hosszútávra rendeződnek. Talán még két szervezet fog 
beköltözni a székházba május 1-től. Teltházas lesz az irodaház. 
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- A FEBA sokakat megkeresett. A VDSZ felajánlotta nekik, hogy folytassák a tevékenységüket a 
4. emeleten, továbbra is szeretnének együttműködni velük. A FEBA ismét felajánlotta a VDSZ-
nek az általuk korábban vásárolt csillár eladását, 5 millió forintért. Ezt a VDSZ nyilván nem 
vásárolja meg. Az alsó klubhelyiség üzemeltetését is felajánlották nekik, de ezt nem vállalták. 
Nagyobb lesz a forgalom a Klubrádió miatt. Keresni fognak egy üzemeltetőt az alsó helyiségre. 
- A balatoni üdülőkre történő foglalás erősen beindult. 
- Egyéb bevételek: a terembérleti díjbevétel kevés volt. Úgy tűnik szeptemberig nem nagyon 
lesznek nagyobb rendezvények.  
 
Kiadás:  
- Különböző rendezvények maradtak el, így ezek költségei sem jelentek meg. 
- A bérköltség változatlan, fix kiadás. 
- Üzemeltetés: Időarányosan kevesebb az üzemeltetési költség. 
- Kicsit több a bevételi oldal a kiadásokhoz képest.  
 
Kérdések, hozzászólások: 
- Kiss Béla: Beszélt külön a FEBA tulajdonosaival. Jelentősen nőne a forgalom, a kereslet az 
utcában, ugyanis bezárt a hentesüzlet és az ING étterem is lehet, hogy bezár. De ennek 
ellenére nem akarják átvenni a lenti helyiség üzemeltetését. Így a klubhelyiséget mindenképp 
szeretnék másnak kiadni. Emellett a 4. emeleti termet szeretnék heti rendszerességgel 
kivenni, bridge partyik rendezésére, több mint 100 fő részvételével. Várható, hogy nagyobb 
lesz a 4 emelet forgalma, ha visszaáll a régi rend.  
 
2. Javaslat a VDSZ 2020. évi pénzügyi beszámolójára, döntés az elfogadási eljárás 
menetéről. 
Székely Tamás tájékoztatta az elnökségi tagokat, hogy a dokumentumokat mindenkinek 
elküldték. Sok rendezvény maradt el, így a költségek is kevesebbek voltak. A mérleg plusz 13 
millió forint összes tárgyévi eredményt mutat. A beszámolót a Küldöttértekezlet fogadja el. Az 
elhatárolások csökkentek. Benne van a napelem projekt hiteltartozása. Ez évről-évre csökken, 
így az elhatárolás is.  
 
Kérdések, hozzászólások: nem volt 
 
A mérleg elfogadásának menetrendje kapcsán Székely Tamás ismételte, hogy a 
Küldöttértekezletnek kell elfogadnia azt. Felvázolta a távszavazás menetrendjét. Ha az 
Elnökség határoz, ténylegesen elindítják az eljárást.  
Jelezte, hogy sok szervezetnél volt változás a küldöttek személyében. Kéri, hogy ezt jelezzék a 
központi szervezetnek, az adatok megadásával együtt.  
 
Kérdések, hozzászólások: nem volt 
 
Határozati Javaslat: Aki egyetért azzal, hogy a Magyar Vegyipari, Energiaipari és Rokon 
Szakmákban Dolgozók Szakszervezeti Szövetségének Elnöksége rendelje el, hogy a Magyar 
Vegyipari, Energiaipari és Rokon Szakmákban Dolgozók Szakszervezeti Szövetségének 2020. 
évi Társadalmi szervezetek egyszerűsített éves beszámolójának elfogadásáról a VDSZ 
Küldöttértekezlete az Alapszabály 9.2 pontja két utolsó bekezdésének megfelelően 
távszavazás útján döntsön, a kéz gomb megnyomásával jelezze.  
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Az Elnökség a javaslatot egyhangúlag elfogadta. 
 
3. Tájékoztató a Vegyészkassza Alapítvány 2020. évi gazdálkodásáról. Előadó: Tósoki Géza 
A Vegyész Kassza kimutatásait mindenki megkapta. A 2020-as nyitótétel 4 részből tevődik 
össze. A nyitóegyenleg 67 millió 491 ezer forint. A bevételi oldal jó eredményt mutat. A 
kamatbevétel 3 millió forint. A nyitóegyenleg és a bevételek összesen 70 millió forint.  
- Személyi jellegű ráfordítások: Az Országos Mosoly és Gyermekrák Alapítvány kapott 200 ezer 
forintos támogatást. Emellett 6 rászoruló személynek adtak összesen 1 millió 82 ezer forint 
támogatást.  
- Pénzügyi műveletek: értékpapírszámla költségdíja, postaköltség. 
- Az összes kiadás 1 millió 469 ezer forint volt 
- December 31-én az egyenleg 69 millió 66 ezer forint volt.  
A Vegyész Kassza alapvagyonát így megőrizték, sőt, sikerült kicsit emelni is azt.  
 
Kérdések, hozzászólások: nem volt 
 
4. Tájékoztató a Vegyész Alapítvány 2020. évi gazdálkodásáról. Előadó: Székely Tamás 
Székely Tamás elmondta, hogy az alapítvány a 2019-es sztrájkalap támogatás után egyéb 
tevékenységet nem folytatott. A kifizetéseket követően az alapító tőke mértékéig csökkent az 
alapítvány pénzügyi vagyona. A kuratórium úgy döntött, hogy a tevékenységük anyagi bázisát 
kellene inkább megerősíteni. Az alapítvány 2020-ban nem folytatott kifizetést. A 2020-as évi 
pénzügyi gazdálkodásnak köszönhetően a mérleg főösszege 54 millió 402 ezer forintra nőtt. A 
pénzügyi befizetéseknek következtében az eredmény pozitív lett. A kuratórium helyettes 
vezetője Budai Iván. Az ő mandátuma a MAVESZ élén megszűnik, de a kuratóriumi tagság 
megmaradt. A beszámolót a kuratórium fogadja el. 
 
Kérdések, hozzászólások: nem volt 
 
5. Különfélék 
 
A) Székely Tamás tájékoztatta az elnökségi tagokat, hogy a Gumiipari Szakszervezeti Szövetség 
által, a VDSZ-szel szemben indított pert a GSZSZ másodfokon is elvesztette. Remélhetőleg ez 
a vita ezzel nyugvópontra kerül. 
 
B) Székely Tamás sajnálatát fejezte ki, azzal kapcsolatban, hogy a GINOP pályázathoz szükséges 
kérdőíveket nem töltötték ki kellő számban a kollégák. A tanulmány elkészítését ketté kell 
választani. A vegyipar alulreprezentált a kérdőívek kitöltésében. Így egy külön tanulmány 
készül a vegyiparról és egy másik a gyógyszeriparról. 
 
Kérdések, hozzászólások:  
- Tósoki Géza: Mint a Várpalotai Vegyészeti Múzeum Alapítványának kuratóriumi tagja, kéri a 
VDSZ-t, hogy ismét támogassa a múzeumot. Szükségük lenne a támogatásra, ugyanis el akarják 
távolítani a múzeumot a várból.  
- Pad Ferenc: Makó ügyében van-e valamilyen előrelépés? 
- Székely Tamás: Semmi. Hajdú Roland ígérte, hogy összesítik az igényeket, de nincs eredmény. 
Várják a makói szervezet lépéseit.  
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- Ledács Kiss Miklós: Jelezné, hogy az MVM cégcsoportban a munkáltató 0%-os bérajánlást 
tett. Ez felborzolta a munkavállalók kedélyét. Ennek lehetnek következményei. 
- Varga Gyula: Világos-Lelle ügye hogy áll? 
- Székely Tamás: Előkészítés alatt van a szerződés. Egy kérdést kell tisztázni. Mivel a lellei 
ingatlan újépítésű lesz, ez egy plusz 12,5 millió forintos ÁFA terhet von maga után. Ennek a 
kezelését, finanszírozást kell megoldani. Ezen dolgoznak a szakértők. Ha ez kikristályosodik, 
akkor lehet továbblépni. A határidőből nem csúsznak ki.  
 
C) Székely Tamás tájékoztatta az elnökségi tagokat, hogy a Gemenc Plast (Marley) tulajdonosai 
úgy döntöttek, hogy kivonulnak, és megszűnik a cég. Ez kb. 200 munkavállalót érint. A Gemenc 
Plast szakszervezeti vezetőjével konzultáltak, és elkezdték a szakszervezet végelszámolását. A 
szakszervezet származtatott jogi személyiségű szervezet. Mivel a szükséges dokumentumokat 
még nem kapták meg a kollégák, így nincs értelme most döntenie és határozatot hoznia az 
Elnökségnek arról, hogy tudomásul veszik-e a szervezet megszűnését.  
 
- Gasztonyi Balázs:  
 - Képzési kiírások mikor lesznek? 
 - Május 1-re van-e valamilyen program? 

- MASZSZ szinten a védettségi igazolvánnyal kapcsolatban van-e valamilyen 
állásfoglalás? 

- Székely Tamás:  
 - Képzés: az ügyvezető elnökség arról döntött, hogy addig amíg a cégek nem hoznak 
állásfoglalást a személyes rendezvények kapcsán, személyes jelenlétű képzéseket nem 
indítanak. Az oktatás online folytatódik. Két pályázatuk is érintett az oktatásokban. Emellett 
az ÉTOSZ képzések és a nemzetközi képzések továbbra is működnek. 
 - Május 1-e: A MASZSZ nem szervez semmit. A SZEF és az ÉSZT online május 1-ét 
szervez. 
 - Védettségi igazolvány: A munkáltatók inkább az ingyenes teszteléseket preferálják. 
Kérdezi, hogy van-e cégek részéről kezdeményezés, partnerség, hogy a felhalmozódott 
vakcinákat felhasználják munkahelyi szinten. Például a Richter biztosít oltásokat a dolgozói 
számára. 
- Ferenci Imréné: A Richter oltatja a dolgozóit Sinopharm vakcinával. Ennek több oka is van, 
például a termelés fenntartása, a jelenléti munkavégzés visszarendeződése.  
- Szabóné lakatos Erzsébet: A TEVA-nál nagyon sok a beteg. Kb. 300 adag Sinopharmot ajánlott 
fel a Kormány. A háziorvosnál lehet az oltásra jelentkezni. Az oltás felvétele önkéntes, a 
munkáltató nem nézi, hogy ki veszi fel és ki nem. Megadják a 4 órás fizetett távollétet az oltás 
idejére. 
 
Az emlékeztetőt összeállította: dr. Horváth-Lénárt Szilvia 
 

Hitelesítők: 

 

 

---------------------------------------------------- ---------------------------------------------------- 
Juhász János Örkényi Zoltán 

  
 



5 
 

 

 

Javaslat Ellene Tartózkodott Elfogadás 

Aki egyetért azzal, hogy a Magyar Vegyipari, 
Energiaipari és Rokon Szakmákban Dolgozók 
Szakszervezeti Szövetségének Elnöksége 
rendelje el, hogy a Magyar Vegyipari, 
Energiaipari és Rokon Szakmákban Dolgozók 
Szakszervezeti Szövetségének 2020. évi 
Társadalmi szervezetek egyszerűsített éves 
beszámolójának elfogadásáról a VDSZ 
Küldöttértekezlete az Alapszabály 9.2 pontja 
két utolsó bekezdésének megfelelően 
távszavazás útján döntsön, a kéz gomb 
megnyomásával jelezze.  

  Egyhangúlag 

    

    

    

    

    

 


